
  
 Oslo kommune 
 Bydel St. Hanshaugen 

   
 

 
 

Protokoll 2/09 

 

 
Møte: Miljø- og byutviklingskomiteen  
Møtested: Akersbakken 27  

Møtetid: onsdag 25. mars 2009 kl. 19.00     
Sekretariat: 23475652  
 
 
Møteleder: Hans Petter de Fine (R) 
  
Tilstede: Erlend Sølvberg (F) – mente han var inhabil i sak 12/09 og ønsket på 

grunn av dette ikke å være møteleder  
Torkild Strandvik (V) 
Gudmund Brede (A) 

  
Forfall: Aud Gundersen (SV) 

Beate Svenningsen(A) 
Andreas Meeg-Bentzen (H) 

  
Som vara møtte: Åsmund Strand Johansen (SV) 
  
I tillegg møtte:  
  
Møtesekretær: Elin Løvseth 
 
Åpen halvtime 
Ingen fremmøtte 
 
Godkjenning av innkalling og sakskart 
Godkjent 
 
Eventuelt 
Endringer til sak 13/09. Nytt saksfremlegg ble utdelt.  
 
Saker behandlet under møte 
Sak 9 /09    MBK-protokoll februar 2009 
Sak 10 /09  Brageveien 1 A Gnr/Bnr  217/41 - Bruksendring til servering - United Bakeries 
Sak 11 /09  Belysningsplan Oslo sentrum - høringsutkast 
Sak 12 /09  Leie av kommunal grunn for Aftenpostens avistraller 
Sak 13 /09  Orientering om sykkeltraseer i bydelen, ordinære sykkelstativ og bysykkelstativ 



 

 ii

Sak 14 /09  Bislet Bad, Pilestredet 60 - forslag om fredning i medhold av kulturminneloven - 
høring 

Referatsaker 
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Sak 9 /09    MBK-protokoll februar 2009 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Godkjent 
 
Votering:  
Enstemmig 
 
Vedtak: 
Godkjent 
 

 Sak 10 /09  Brageveien 1 A Gnr/Bnr  217/41 - Bruks endring til 
servering - United Bakeries 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
1. Bydelsutvalget anbefaler ikke at tiltakshaver United Bakeries gis til dispensasjon fra 

reguleringsformål og bruksendring av lokale i første etasje i Brageveien 1A til formål 
servering, med mindre kundene kan tilbys et kundetoalett i lokalene.   

 
2. Lokalet må tilrettelegges for universell utforming ( her for rullestolbrukere ), jf. §§ 9 og 

10 i den nye Diskriminerings- og tilgjengelighetsloven som trådte i kraft fra 1.1.2009. 
Bydelsutvalget kan ikke se at tiltakshavers argumenter kan vektlegges, da alle nye 
virksomheter skal tilrettelegges for universell utforming. Bydelsutvalget mener at det er 
mulig å lage en rampe som legges an mot inngangspartiets venstre side. Plass til rampe må 
prioriteres på bekostning av areal til eventuell uteservering. 
 

3.   Det må sørges for en forskriftsmessig støyisolering og ventilasjonsløsning for lokalet. 
 
Votering:  
Enstemmig vedtatt 
 
Vedtak: 
1. Bydelsutvalget anbefaler ikke at tiltakshaver United Bakeries gis til dispensasjon fra 

reguleringsformål og bruksendring av lokale i første etasje i Brageveien 1A til formål 
servering, med mindre kundene kan tilbys et kundetoalett i lokalene.   

 
2. Lokalet må tilrettelegges for universell utforming ( her for rullestolbrukere ), jf. §§ 9 og 

10 i den nye Diskriminerings- og tilgjengelighetsloven som trådte i kraft fra 1.1.2009. 
Bydelsutvalget kan ikke se at tiltakshavers argumenter kan vektlegges, da alle nye 
virksomheter skal tilrettelegges for universell utforming. Bydelsutvalget mener at det er 
mulig å lage en rampe som legges an mot inngangspartiets venstre side. Plass til rampe må 
prioriteres på bekostning av areal til eventuell uteservering. 
 

 3.  Det må sørges for en forskriftsmessig støyisolering og ventilasjonsløsning for lokalet. 
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 Sak 11 /09  Belysningsplan Oslo sentrum - høringsu tkast 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget anbefaler forslag til belysningsplan for Oslo sentrum. 
 
Behandling: 
Tilleggsforslag fra Torkild Strandvik (V):  
Saksfremstillingens side 5 ”Valg av lyskilder og armaturtyper”. Nytt punkt 2:  
Det skal legges stor vekt på valg av løsninger for lyskilder og armaturtyper som består av 
mest mulig miljøvennlige materialer og som er fremstilt på en mest mulig miljøvennlig måte. 
Samtidig skal det legges stor vekt på at løsningene som velges er så energiøkonomisk som 
mulig. (Disse prinsippene skal ha stor betydning men ikke nødvendigvis være avgjørende.)   
Tilleggsforslag fra Gudmund Brede (A) for A, SV og R, nytt pkt 3:  
Bydelsutvalget ønsker at Oslo sentrums asfalterte stier og gangveier, herunder hovedtraseer 
gjennom parker og gravlunder, får belysning. Bydelsutvalget vil be om at gangstier langs 
Akerselva prioriteres raskt for belysning. 
Bydelsutvalget ønsker at ved ferdselsbelysning skal også fortau og sykkelfelt belyses.  
 
Votering:  
Bydelsdirektørens forslag enstemmig vedtatt 
Tilleggsforslag fra Strandvik nytt punkt 2 enstemmig vedtatt 
Tilleggsforslag fra Brede nytt punkt 3 enstemmig vedtatt 
 
Vedtak: 
1. Bydelsutvalget anbefaler forslag til belysningsplan for Oslo sentrum. 
 
2. Det skal legges stor vekt på valg av løsninger for lyskilder og armaturtyper som består av 

mest mulig miljøvennlige materialer og som er fremstilt på en mest mulig miljøvennlig 
måte. Samtidig skal det legges stor vekt på at løsningene som velges er så 
energiøkonomiske som mulig. (Disse prinsippene skal ha stor betydning, men ikke 
nødvendigvis være avgjørende.)   

 
3. Bydelsutvalget ønsker at Oslo sentrums asfalterte stier og gangveier, herunder 

hovedtraseer gjennom parker og gravlunder, får belysning. Bydelsutvalget vil be om at 
gangstier langs Akerselva prioriteres raskt for belysning. 
Bydelsutvalget ønsker at ved ferdselsbelysning skal også fortau og sykkelfelt belyses.  

 

 Sak 12 /09  Leie av kommunal grunn for Aftenposten s avistraller 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Bydelsutvalget tar sak om leie av kommunal grunn for Aftenpostens avistraller til orientering. 
 
Behandling:  
Erlend Sølvberg (F) ba komiteen vurdere hans habilitet i saken. Komiteen mener at Erlend 
Sølvberg er inhabil og han fratrer behandlingen. 
 
Votering:  
Enstemmig vedtatt 
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Vedtak: 
Bydelsutvalget tar sak om leie av kommunal grunn for Aftenpostens avistraller til orientering. 
 

 Sak 13 /09  Orientering om sykkeltraseer i bydelen , ordinære 
sykkelstativ og bysykkelstativ 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 

1. Bydelsutvalget har tidligere i flere saker uttalt at god fremkommelighet og sikre 
sykkeltraseer må til for å få til den ønskede økningen i sykkelbruk i byen. 
Bydelsutvalget mener derfor at tiden er inne for at det i indre by prøves ut løsninger 
med etablering av sykkelgater og sykling mot enveiskjøring.   

2. Bydelsutvalget har tidligere, og senest som verbalvedtak i forbindelse med 
budsjettbehandling vedtatt i pkt 5 (trafikksikkerhet og miljø) at ”Bydelsutvalget er 
opptatt av fortsatt satsing på trafikksikkerhet og bedring av nærmiljø gjennom 
fullføring av sykkelveinett, redusert tomgangkjøring av biler og fjerning av biler fra 
gateplan”. Bydelsutvalget ønsker å legge til rette for konvertering av 
overflateparkering til underjordiske parkeringsanlegg og oppfordrer aktuelle 
kommunale etater om å se på mulighetene for å legge til rette for slike løsninger 
fremover.   

Konvertering av overflateparkering til underjordiske parkeringsanlegg kan være 
løsningen som gjør det mulig å tilrettelegge for god fremkommelighet og sikkerhet for 
syklende i den indre byen.  

 
  3. Bydelsutvalget mener det er viktig å legge til rette for både flere ordinære 

sykkelparkeringsplasser og bysykkelplasser, og oppfordrer til valg av kombiløsninger 
med begge sykkeltyper på samme plass.  

 
       4.  Bydelsutvalget støtter Samferdselsetatens oppfordring til publikum om å melde inn 

behov for sykkelparkeringsplasser på Samferdselsetatens nettsider. Bydelsutvalget 
oppfordrer i tillegg også Syklistenes landsforening til å komme med samme innspill.  

 
5. Estetisk oppgradering og utvikling av byens torg og møteplasser vil stå sentralt i årene 

som kommer. Bydelsutvalget mener at mange av plassene i bydelen og byen dessverre 
har fått et noe brokete innhold, fylt opp av elementer tilsynelatende uten 
planmessighet. Bydelsutvalget mener derfor at det er viktig at sykkelparkeringsplasser 
anlegges planmessig og på en måte som ivaretar også det estetiske uttrykk. Videre er 
det viktig å legge til rette for sykkelparkering som ikke hindrer siktlinjer eller fri 
tilgjengelighet. Bydelsutvalget har tidligere uttalt i sak om sykkelparkering i Sentrum, 
at en i større grad i sentrale sentrumsområder bør vurdere å etablere sykkelparkering 
under tak eller sykkelparkeringshus, da dette kan være den løsningen som best sørger 
for en trygg og sikker sykkelparkering og som samtidig best ivaretar det estetiske 
uttrykk.  

 
Behandling: 
Endringsforslag fra Gudmund Brede (A) for A, SV og R, pkt 1,ny 2 setning: 
Bydelsutvalget mener derfor at det skal prøves ut løsninger med etablering av sykkelgater og 
sykling mot enveiskjøring.   
Nytt pkt 2:Bydel St. Hanshaugen ønsker å prioritere nye gang- og sykkelveier framfor 
parkeringsplasser.  
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Tilleggsforslag  til punkt 3: Bydelsutvalget ber administrasjonen om å gå igjennom bydelens 
arealer for å finne mulige plasser for sykkelparkering og bysykkelstativ.  
Tilleggsforslag fra Torkild Strandvik (V), pkt 1, ny setning 3 :  
Dette kan for eksempel gjøres i Sofies gate. 
 
Votering:  
Bydelsdirektørens forslag punkt 1 , 1 setning enstemmig vedtatt 
Bydelsdirektørens forslag punkt 1 , 2 setning falt enstemmig 
Endringsforslaget fra Brede vedtatt mot 1 stemme (F) 
Tilleggsforslaget fra Strandvik vedtatt mot 1 stemme (A) 
Nytt punkt  2 fra Brede vedtatt mot 2 stemmer (F, V) 
Bydelsdirektørens forslag punkt.2, nytt punkt 3 enstemmig vedtatt 
Tilleggsforslag fra Brede til punkt 3, nytt punkt 4 fra Brede enstemmig vedtatt. 
Bydelsdirektørens forslag punkt 3 og 4, nye punkt 4 og 5 enstemmig vedtatt 
 
Vedtak: 

1. Bydelsutvalget har tidligere i flere saker uttalt at god fremkommelighet og sikre 
sykkeltraseer må til for å få til den ønskede økningen i sykkelbruk i byen. 
 Bydelsutvalget mener derfor at det skal prøves ut løsninger med etablering av 
sykkelgater og sykling mot enveiskjøring. Dette kan for eksempel gjøres i Sofies gate. 
  

2. Bydel St. Hanshaugen ønsker å prioritere nye gang- og sykkelveier framfor 
parkeringsplasser. 

 
3. Bydelsutvalget mener det er viktig å legge til rette for både flere ordinære 

sykkelparkeringsplasser og bysykkelplasser, og oppfordrer til valg av kombiløsninger 
med begge sykkeltyper på samme plass.  

 
4. Bydelsutvalget støtter Samferdselsetatens oppfordring til publikum om å melde inn 

behov for sykkelparkeringsplasser på Samferdselsetatens nettsider. Bydelsutvalget 
oppfordrer i tillegg også Syklistenes landsforening til å komme med samme innspill.  
Bydelsutvalget ber administrasjonen om å gå igjennom bydelens arealer for å finne 
mulige plasser for sykkelparkering og bysykkelstativ. 
 

5. Estetisk oppgradering og utvikling av byens torg og møteplasser vil stå sentralt i 
årene som kommer. Bydelsutvalget mener at mange av plassene i bydelen og byen 
dessverre har fått et noe brokete innhold, fylt opp av elementer tilsynelatende uten 
planmessighet. Bydelsutvalget mener derfor at det er viktig at sykkelparkeringsplasser 
anlegges planmessig og på en måte som ivaretar også det estetiske uttrykk. Videre er 
det viktig å legge til rette for sykkelparkering som ikke hindrer siktlinjer eller fri 
tilgjengelighet. Bydelsutvalget har tidligere uttalt i sak om sykkelparkering i Sentrum, 
at en i større grad i sentrale sentrumsområder bør vurdere å etablere sykkelparkering 
under tak eller sykkelparkeringshus, da dette kan være den løsningen som best sørger 
for en trygg og sikker sykkelparkering og som samtidig best ivaretar det estetiske 
uttrykk. 
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 Sak 14 /09  Bislet Bad, Pilestredet 60 - forslag o m fredning i 
medhold av kulturminneloven - høring 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget er enig med Byantikvaren i at Bislet bad, som byens første offentlige 
innendørs svømmehall, er en bygning med høy bevaringsverdi. Bydelsutvalget har derfor 
ingen kommentarer til omfanget av fredningsforslaget.  
 
Votering:  
Enstemmig vedtatt 
 
Vedtak: 
Bydelsutvalget er enig med Byantikvaren i at Bislet bad, som byens første offentlige innendørs 
svømmehall, er en bygning med høy bevaringsverdi. Bydelsutvalget har derfor ingen 
kommentarer til omfanget av fredningsforslaget.  
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Referatsaker 
 
Periode: 19. februar 2009 - 25. mars 2009   
   
Sak nr. Arkivsak Tittel 
   
5/09 200800501-16 Sognsveien 8 gnr 47 bnr 64 og gnr 44 bnr 196 - Vestre Aker 

skogen - bemerkninger 
   
6/09 200501204-60 Vedtak vedrørende beboerparkering - Bydel St. Hanshaugen 
   
7/09 200900544-1 Innspill på steder for sykkelparkering 
   
 


